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Vážený pán prezident, 
 
dňa 18.6.2024 sa v našej obci Bánov konalo verejné zhromaždenie občanov, zvolané 
za účelom prediskutovať investičný zámer „Šurany Industrial Park“ v kontexte jeho 
potenciálnych rizík v oblasti nezvratných dopadov na životné prostredie, život  
a zdravie občanov. Jeho výsledkom je zásadné občianske vyjadrenie nesúhlasu 
s predmetným investičným zámerom a sumarizácia niekoľkých desiatok taxatívne 
definovaných argumentov v neprospech projektu a  konkrétnych zásadných 
pripomienok, ktoré vyplývajú z predložených dokumentov k posudzovanému zámeru. 
K predmetnej veci sme z úrovne obce Bánov vydali dňa 21.6.2024 tlačovú správu, 
ktorá za prvých 24 hodín stala načítanejšou správou TASR na Slovensku. 
Obraciam sa na vás, ako na prezidenta všetkých občanov Slovenskej republiky, 
s prosbou o pomoc v súvislosti s občianskym nesúhlasom v tejto veci, nakoľko: 

1. z pohľadu budúcnosti obyvateľov žijúcich na tomto území by nás mali zaujímať 
dopady na kvalitu života občanov a schopnosť udržať si životný priestor  v stave 
obývateľnosti aj ďalšie desiatky či stovky rokov po nás, 

2. chápem dôležitosť strategických investícií na úrovni Slovenskej republiky, ale 
na určité projekty by sme predsa mali v rámci budúcich životov našich potomkov 
pozerať aj trošku inak, než len cez investície, startupy, obchod, financie, 
podnikanie a podobne, 

3. budovanie veľkých ubytovní pre viac ako 1000 pracovníkov v priestoroch našich 
bydlísk prináša mimoriadne veľké obavy z veľkej koncentrácie cudzích osôb 
a potenciálnych bezpečnostných rizík v bezprostrednej blízkosti našich obydlí. 
S tým súvisia socio - kultúrne dôsledky na občanov okolitých miest a obcí 
v dôsledku zvýšenej zamestnanosti cudzincov bez trvalého pobytu na území 
Slovenskej republiky, 

4. ľudia majú obavy, že stavba rôznymi spôsobmi siahne na ich majetky a už 
stojace stavby minimálne v časti obce Bánov, Nitrianska osada, 

5. v lesíku na Nitrianskej osade asi 40 rokov sídlil chránený havran čierny, pričom 
doteraz mali obyvatelia zo strany ochrany životného prostredia pod hrozbou 
pokuty zakázané vypilovanie hoci aj suchých stromov, 



6. investícia povedie k nasledovným negatívnym a z určitých pohľadov až k 
deštruktívnym dopadom na okolie: 

a) priemyselný park by mal stáť v priestore, ktorý patrí k najúrodnejším 
poľnohospodárskym oblastiam Slovenska. Najmä pre starších ľudí je 
nepochopiteľné, ako môže naša generácia dopustiť zničenie priestoru 
stoviek hektárov špičkovej úrodnej zeme, 

b) abnormálne masívny odber vody bude mať deštruktívny dopad aj na 
hladinu spodnej vody v širokom okolí, 

c) vzhľadom k nasadeniu nových a zatiaľ na Slovensku nepreverených 
technických a technologických riešení nie sú známe bezpečnostné limity 
niektorých toxických škodlivín, ktoré budú prevádzky produkovať, 

d) kumulatívne a súbežne pôsobiace vplyvy v kontexte iných činností 
plánovaných v priemyselnom parku a jeho okolí v rôznych časových 
horizontoch spôsobia veľkú ujmu v kvalite života v okolitých obciach 
(mnoho občanov už začína uvažovať nad odsťahovaním sa), 

e) prípadná priemyselná havária alebo porucha technických 
a technologických riešení by mohla mať nedozierne následky nielen na 
životné prostredie, ale najmä na ľudské životy a zdravie. 

Vážený pán prezident, pri posudzovaní reakcie na tento list Vás prosím, aby ste do 
úvahy nebrali len krátkodobé dopady tejto investície, ale najmä dlhodobé vplyvy na 
život občanov, zničenie úrodnej zeme, riziká súvisiace so životným prostredím, a tiež 
aj ohrozenie celospoločensky vnímaných hodnôt obyvateľov Slovenska. 
My sami, nespokojní občania a obyvatelia obce Bánov, sa riadime podľa hesla „KTO 
ZAPREDÁ SVOJ NÁROD A SVOJU KRAJINU, ZAPREDÁ AJ SEBA“. Preto sa zo 
všetkých síl aj týmto listom Vám, nášmu prezidentovi, snažíme „bojovať“ za náš 
národ, územie, v ktorom žijeme, pôdu, ktorú obrábame, ako aj za budúcnosť 
našich potomkov, ktorým chceme odovzdať životný priestor na ich ďalší život 
„na rodnej hrude“.  
Vážený pán prezident, Vaša prípadná pomoc by mohla mať formu argumentačnej sily, 
rámcového dohľadu nad postupmi a riešením našich oficiálnych podnetov zo strany 
zainteresovaných úradov, resp. formu osobného záujmu spojeného s Vašou 
návštevou priestorov dotknutého územia. Vás by to stálo „len“ Váš čas, ktorý tomu 
venujete – všetko ostatné budú riešiť aktívni občania okolitých miest a obcí, ktorých sú 
stovky. S Vami po boku by sa to všetko mohlo zvládnuť vcelku pokojne – ľudia by radi 
cítili, že pri nich stojíte aj v takejto, pre mnohých na riešenie nie jednoduchej, 
záležitosti. 
Ďakujem za Váš čas, pán prezident. 
S úctou 
 
 

Ing. Stanislav Guláš 
   obyvateľ obce Bánov 

              občan Slovenskej republiky 


